
                                       P  R   O  T  O  K  Ó  Ł   nr  XXIV/2016

z obrad  sesji Rady Miejskiej w Barczewie , która odbyła się w dniu 19.04.2016r.

Miejsce  obrad: sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie.

Godzina rozpoczęcia obrad:  11.00

W obradach dzisiejszej sesji , w początkowych punktach uczestniczyło 12 radnych, w 
dalszej części obrad  (punkt 5) przybyło na obrady 2 radnych. Nieobecna – radna Pani 
Anna Wojszel.

Do punktu 1.

Obrady otworzył i powitał zebranych Pan Andrzej Maciejewski – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Barczewie.

Do punktu 2.

Pan Andrzej Maciejewski stwierdził prawomocność obrad dzisiejszej sesji Rady.

Do punktu 3.

Pan Kazimierz Kozon zawnioskował aby punktu 18 dzisiejszego porządku obrad – Sprawy
różne i wolne wnioski przenieść dziś  po punkcie 7 – Zapytania Sołtysów i 
Przewodniczących Rad Osiedlowych.

Pan Kazimierz Kozon:
-uważam, że  punkt ten powinien na stałe być przeniesiony po punkcie „Zapytania 
Sołtysów....”

Pan Andrzej Maciejewski:
-wniosek Pana Kozona podyktowany jest tym, że Pan radny chciałby przedstawić swoje 
kwestie w czasie kiedy na sali obecni są również Sołtysi Gminy Barczewo.
-o ewentualnym przeniesieniu tego punktu rozmawiali będziemy później.

Radni 11 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym” przyjęli wniosek Pana Kazimierza 
Kozon.

Porządek obrad po zmianach:
4.Przyjecie protokółu z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie.
5.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady.
6.Interpelacje zapytania radnych;
7.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych;
8.Sprawy różne i wolne wnioski;
9.Odpowiedzi;
10.Sprawozdanie z prac stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie za I kwartał 2016r;
11.Sprawozdanie z działalności Zakładu Usług Komunalnych Spółka z o.o za 2015r;
12.Sprawozdanie z działalności MOPS w Barczewie za 2015r i Ocena zasobów pomocy 
społecznej w 2015r w Gminie Barczewo;
13.Sprawozdanie Miejskiego Zespołu Oświaty i Zdrowia w Barczewie dotyczące sytuacji
demograficznej w szkołach i związaną z tym kwestią kadry nauczycielskiej;



14.Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Barczewo z 
Organizacjami Pozarządowymi w 2015r;
15.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 
Wojewodą Warmińsko-Mazurskim a Gminą Barczewo w sprawie powierzenia gminie 
Barczewo zadań  w zakresie utrzymania grobów i cmentarzy wojennych;
16.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Barczewie za 2015 rok;
17.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo 
na lata 2016-2025;
18.Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2016r;
19.Zamknięcie obrad XXIV/2016 sesji Rady  Miejskiej w Barczewie.

Porządek po zmianach został przyjęty  j e d n o g ł o ś n i e  przez  Radę Miejską.

Do punktu 4.

Protokół z obrad poprzedniej sesji przyjęty został  j e d n o g ł o ś n i e (12).

Do punktu 5.

Pan Lech Jan Nitkowski przedstawił  sprawozdanie z działalności w okresie między 
sesjami Rady Miejskiej.

Pani Halina Bronka:
-prosiłabym aby zamieścić dokładne wyjaśnienia dla mieszkańców  jak głosować przez 
internet w sprawie budżetu obywatelskiego.
-negocjacje , próby zawarcia porozumienia  z Olsztynem w sprawie cen ścieków;

Pan Lech Jan Nitkowski:
-stawkę ma prawo ustalać  tylko  Spółka, która odbiera ścieki. Olsztyńskie  
przedsiębiorstwo nie chce negocjować  cen z naszą spółką. Prezes Kasprzak skieruje do 
nich pismo.

Pan Krzysztof Ludwiniak:
-200 tysięcy przeznaczamy na budowę śmietnika. Czy to jest kwota przeznaczona na 
jeden śmietnik?

Pan Lech Nitkowski:
-ta kwota dotyczy wszystkich punktów.

Pan Bogdan Caruk:
-nie widzę dobrze kwestii powstania/powołania Spółdzielni Socjalnych. Moja propozycja 
jest taka aby się zastanowić nad powołaniem Środowiskowego Domu  Samopomocy oraz 
Zakłady Aktywizacji i Warsztaty;
-proszę o pilne przeniesienie ławek rezerwowych z drugiej strony płotu  na boisku na ulicy 
Północnej;

Pan Lech Nitkowski:
-jeżeli chodzi o Domy Środowiskowe to my właśnie idziemy w tym kierunku a nie w 
kierunku Spółdzielni Socjalnych.

Pan Andrzej Moszczyński:



-pismo Agencji w sprawie naprawy  kanalizacji na ulicy Akacjowej?

Pan Lech Nitkowski:
-Agencja przekazując mienie zapomniała o zapychających się  kolektorach i to jest właśnie
przeznaczone  na ich przebudowę.

Pan Andrzej Maciejewski:
-radni nie wiedzieli o tym, że przyjeżdża delegacja z Chorwacji. Na przyszłość chcieli by 
posiadać taką wiedzę.

Pan Lech Jan Nitkowski:
-to była typowa wrzutka . Z tego tez powodu nie mogłem uczestniczyć w spotkaniu z 
Węgrami.

Do punktu 6.
Pani Dorota Kaczorowska:
-otrzymałam odpowiedź na moją  interpelację. Cieszę się, że sprawa cisów ruszy po kilku 
latach ale czy tej firmy nie można zobowiązać do uczestniczenie w naprawie  
uszkodzonego ogrodzenia?

Pani Halina Bronka:
-dziś o  7.15 otrzymałam odpowiedź na moją interpelację w sprawie zmiany tablicy na 
budynku Salonu Muzycznego. Będę to pilotowała.

Pan Andrzej Maciejewski:
-w dniu dzisiewjszym wpłynęły 3 interpelacje. Poproszę Pana Jarosława Bonusa o ich 
przedstawienie.

Pan Jarosław Bonus:

-interpelacja Pana Adama Dowgiałło w sprawie budowy ścieżki rowerowo-pieszej przy 
ulicy Kajki w Barczewie;

-interpelacja Pani Anny Wojszel w sprawie udzielenia dla mieszkańców naszej Gminy 
merytorycznej pomocy w kwestii naprawy, remontów dróg;

-interpelacja Pani Anny Wojszel w sprawie naprawy, wyremontowania kapliczki 
przydrożnej w Wipsowie – działka nr 186;

Pan Bogdan Caruk – zapytanie:
-na naszych  ulicach zagnieździły się  gryzonie. Na ulicy Nadrzecznej w budynku byłej 
kotłowni jest plaga szczurów. Ten problem jest w całym mieście.

Pani Krystyna Mańkowska:
-na jakim etapie jest budowa drogi w Kaplitynach górnych oraz  budowa kanalizacji  w 
Kaplitynach górnych?
-droga została u nas źle naprawiona;
-czy Pan Burmistrz popiera budowę kurników w Mokinach?

Pan Jarosław Bonus:
-na jakim etapie jesteśmy w kwestii budowy kanalizacji  na Osiedlu Domków 



Jednorodzinnych?
-kiedy rozpocznie się budowa oświetlenia na ulicy Korczaka na Osiedlu Domków 
Jednorodzinnych?
-były deklaracje  modernizacji ulicy Orzeszkowej. Jak to będzie robione w czasie, jakie 
będą etapy tych prac?
-czy będą dokończone chodniki  na odcinku od ulicy Wschodniej do ulicy Nowodworcowej 
i w jakim czasie?

Pani Halina Bronka:
-czy na naszym terenie funkcjonuje Karta Dużej Rodziny. Jakie korzyści z niej wynikają?

Pani Dorota Kaczorowska?
-jakie były wykorzystane środki na zimowe utrzymanie dróg na moim okręgu. Czy są 
oszczędności. Proszę o odpowiedź na piśmie.

Do punktu 7.
Zapytań sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych nie było.

Do punktu 8.
Wolne wnioski.

Pani Halina Bronka przeczytała pismo Ministra cyfryzacji skierowane do naszej Gminy.

Pan Andrzej Maciejewski:
-trwają postępowania w sprawie między innymi budowy turbin wiatrowych w Barku ,
budowy ferm indyczych w Mokinach. Wpłynęły pisma popierające budowę indyczników jak
również pismo Stowarzyszenia Przyjaciół Mokin, w którym  przeciwnicy budowy tych 
obiektów złożyli swój sprzeciw. Jest również sprzeciw Państwa Machałek. W Mokinach i 
okolicy jest już 16 kurników. Panie burmistrzu czy będzie  brał Pan pod uwagę te protesty 
wydając decyzję środowiskową. Mieszkańcy  czują się pozbawieni pomocy Gminy.

Pan Lech Nitkowski:
-otrzymuję podpisy „za” i „przeciw”. Potem okazuje się, że takie same podpisy są na 
pismach i „za” i „przeciw”.
Wnioskodawcy wiatraków występują o wszczęcie   pełnej procedury  oddziaływania na
środowisko. Otrzymuję odpowiedź, że nie jest tam wymagana taka decyzja. Na to 
potencjalny inwestor mówi, że  poda mnie do Sądu jak nie wydam takiej decyzji. Jeżeli w  
mpzp  nie ma budowy wiatraków to jak ja mogę wydać taką decyzję? Bez Was nie wydam 
żadnej decyzji.

Pan Bogdan Caruk:
-proszę zapoznać nas z pismem Państwa Machałek z  8 marca br, w którym Państwo 
Machcałek kategorycznie nie wyrażają zgody.

Pan Lech Nitkowski:
-nasze sesje są transmitowane i nie wyobrażam sobie aby takie tematy  były rozpatrywane
publicznie. Radni i Komisje  mogą zgłosić i zapoznać z tym materiałem.

Pan Andrzej Maciejewski:
-proszę o wyznaczenie terminu spotkania. Pisma wpłynęły do Rady i uważam, że nie są  
to pisma tajne.



Pan Kazimierz Kozon:
-pismo z Mokin jest do rozpatrzenia przez Komisję Rolną. Znam tą sytuację. Ja tam byłem 
kilkakrotnie. Rozmawiałem z właścicielem – Panem Brzezińskim, który  w tej sprawie 
osiada wiedzę.  Komisja  Rolna  tym się zajmie w połączeniu z Komisją Gospodarczą. Czy
można poszerzyć skład   komisji o osoby z ochrony środowiska z powiatu czy z 
marszałkostwa?
-inwestycje kanalizacyjne  w gminie. Tu rośnie problem. Agencja zwleka z odpowiedziami  
na pisma z Gminy. Od ubiegłego roku sporządziłem 62 pisma w tej sprawie.

-zwracałem się z prośbą o wyremontowanie  odcinka drogi (2 km) Kierzbuń-Bartołty 
Wielkie. Miała być robiona. Niestety wypadła. Co my teraz mamy powiedzieć tym ludziom, 
którzy nie mają innej drogi komunikacyjnej. Powiem po chamsku: teraz to Pan Panie 
Burmistrzu powinien  to odszczekać.

Pan Lech Jan Nitkowski:
-dla mnie priorytetem jest droga Nikielkowo-Wójtowo. To nie ja postanowiłem o tym, że tej 
drogi nie będziemy robili. To Rada tak postanowiła i proszę nie mówić o żadnych. 
odszczekiwaniu.

Pan Andrzej Maciejewski:
-droga Wójtowo-Nikielkowo jest z innego projektu.
Oprócz drogi  Kierzbuń-Bartołty Wielkie w tamtym projekcie były również inne drogi.
Nie jest tak, że Gmina nie miała wkładu własnego na  remont drogi Kierzbuń-Bartołty 
Wielkie. Tam nie było na ta drogę projektu. Będzie jeszcze drugie  rozdanie. Pozostały 
jednak jeszcze dwie drogi: droga Wipsowo gdzie jest ponad 700 osób i droga Kierzbuń 
gdzie jest ponad 200 osób. Musimy się nad tym pochylić.
Do Pana Kozona – proponuję jeśli ma Pan pretensje do Pana Burmistrza  to proszę 
przejść do gabinetu  i tam rozmawiać na ten temat.

Pani Alina Jakończuk:
-tunel prowadzący na działki jest odnawiany przez GDDKiA. Niestety co jakiś czas 
pojawiają się tam  niestosowne napisy.Rodzice zapytują się czy nie można tunelu pokryć 
graffiti, na którym nie będzie widać takich napisów. Czy GDDKiA mogłaby to wykonać?

Pan Andrzej Maciejewski:
-Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie  uchyliła naszą Uchwałę nr XXII(146)16.
Na poprzedniej sesji radny Pan Andrzej Moszczyński zwracał uwagę na dołożenie 
wszelkiej staranności przy  przygotowywaniu uchwał aby nie było tylu uchyleń.

Pan Lech Nitkowski:
-uchwały takie zostały uchylone dla wielu Rad. Zobowiązałem  prawnika aby temu się 
przyjrzał czy to był nasz błąd.

Pan Andrzej Maciejewski:
-uchwała została  uchylona. Przed przedstawieniem  Radzie następnej uchwały proszę  
skontaktować się  w tej sprawie z Regionalną Izbą Obrachunkową.

-będziemy mieli delegację dzieci  gimnazjalnych z Gminy Hagen a.T.W. Uważam, że 
powinniśmy w tej wizycie uczestniczyć

Pan Adam Dowgiałło:
-Mistrzostwa Pierwszej Pomocy Obrony Cywilnej mają się odbywać w Tumianach. Czy nie



można tego przenieść do Barczewa nad staw?

Do punktu 9.
Odpowiedzi.

Pan Dariusz Jasiński:
-dla Pani Krystyny Mańkowskiej – na drogę mamy 150 tysięcy zł. Przygotowujemy projekt i
będzie robiona inwestycja na I odcinku. Naprawa będzie również wykonana.

-dla Pana Bonusa:
a)oświetlenie na Korczaka – Pan Sturlis  robi rozeznanie i na początku maja powinno to 
wyć robione;
b)naprawa dróg na Osiedlu Domków Jednorodzinnych – być może jutro wejdą z ich 
naprawą;
c)wykonanie kawałków chodników – wykonanie na początku czerwca;
d)rozpoczęcie przebudowy ul.Orzeszkowej – ZWIK wymieni przyłącza. Jak to będzie 
wykonane to nawierzchnia będzie robiona w dwóch – trzech etapach.

Dla Pani Doroty Kaczorowskiej:
-odpowiedź przekażemy na piśmie. Dodać chciałem, że rozliczenie sezonu zimowego 
obejmuje okres od stycznia do końca roku.

Pan Lech Nitkowski:
-odszczurzanie – przyjrzymy się temu. Budynki po kotłowni i śmietniki to my. Natomiast 
piwnice – to zarządcy.

-projekt kanalizacji na osiedlu domków jednorodzinnych – zadanie to  nie jest realizowane 
z budżetu,

-ulica Wojska Polskiego nie weszła do schetynówek. Nie  odpuszczamy tematu

Pan Jacek Kasprzak:
-jesteśmy na etapie wykonywania analizy ekonomicznej dla zadań:
a)budowa sieci  wodno-kanalizacyjnej osiedla domków jednorodzinnych;
b)budowa  oczyszczalni ścieków w Barczewie;
c)budowa sieci sanitarnej w Kaplitynach;
d)budowa kanalizacji sanitarnej w Nikielkowie
e)budowa drugiego ujęcia wody dla Barczewa.

Zadania te opiewają na kwotę 29 milionów zł netto.Proszę  o 2-3 tygodnie czasu na to  aby
przedstawić Państwu  prezentacji. Zadanie jest potężne. Samymi domkami się nie 
zajmujemy.

Pan Jarosław Złotkowski – dla Pani Bronka:
-Karta Dużej Rodziny u nas funkcjonuje. Dotyczy ona rodzin, które mają co najmniej 3 
dzieci. Do chwili  obecnej wydaliśmy  karty dla 107 rodzin. To co obejmuje ta Karta 
regulują przepisy – ustawa. Na stronie Ministerstwa podane jest na jakie ulgi liczyć mogą 
rodziny;
-Program 500+ - mamy złożone  około 900 wniosków. Do wczoraj wypłaciliśmy w tym 
programie 278 tysięcy zł. Wypłatę rozpoczęliśmy jako jedni z pierwszych w województwie.

Pani Krystyna Mańkowska:



-na jakim etapie jest projekt budowy kanalizacji w Kaplitynach i budowa drogi:

Pan Krzysztof Zdziarstek:
-oferty składane są do 20.04.2016r.

Na sali obecnych jest 13 radnych
Salę opuścił radny Pan Adam Dowgiałło.

Do punktu 10.

Sprawozdania z działalności poszczególnych, stałych Komisji Rady Miejskiej w Barczewie 
za I kwartał 2016r  przedstawili Przewodniczący Komisji.

Do punktu 11.

Sprawozdanie z działalności Zakładu Usług Komunalnych w Barczewie stanowi załącznik 
do protokółu.

Pan Andrzej Moszczyński:
-jak na dzień dzisiejszy wygląda kondycja Spółki?

Pani Beata Szewczyk – Prezes ZUK Spółka z o.o. W Barczewie:
-bieżąca  sytuacja finansowa  Spółki jest lepsza niż się spodziewaliśmy. Jesteśmy 
podwykonawcą firmy, która wygrała postępowanie na wywóz nieczystości. Płynność 
finansowa nie została zachwiana. Jak pojawi się zmiana ustawy mówiąca o tym, że 
Gmina, która posiada podmiot  taki jak my może powierzyć wykonywanie zadań wywozu 
nieczystości bez  ogłaszania przetargu.

Pan Rafał Surmański:
-jakie koszty są potrzebne aby cmentarz wyglądał lepiej?

Pani Beata  Szewczyk:
-mamy dwa cmentarze. Niezbędne jest  odwodnienie barczewskiego cmentarza. Mam  
nadzieję, że będzie  ono wykonane.

Do punktu 12.
Sprawozdanie z  działalności MOPS stanowi załącznik do protokółu.

Pan Lech Jan Nitkowski:
-mam informację od dziennikarzy, że barczewski MOPS wypadł bardzo dobrze w sprawie 
rozpoczęcia wypłaty  świadczeń pieniężnych w programie 500+.

Radni podziękowali  Dyrektorowi  MOPS w Barczewie za współpracę.

Do punktu 13.
Sprawozdanie MZOiZ w Barczewie stanowi załącznik do protokółu.

Pani Halina Bronka:
-czy będą zwolnienia w placówkach oświatowych?
-czy będą zmniejszone koszty utrzymania placówek oświatowych – z związku z audytem

Pani Hanna Chyżyńska:



-w Bartołtach Wielkich  będzie jedno zwolnienie w związku z tym, że nie będzie 
I klasy. Zagospodarowaliśmy pracowników;
-w nawiązaniu do audytu – tu chciałabym się odnieść  do tego tematu w przyszłym  
miesiącu.

Pan Andrzej Maciejewski:
-sytuacja demograficzna – nie mamy odniesienia do lat  ubiegłych. Co będzie za rok, co w 
przyszłości?

Pani Chyżyńska:
-prze ostatnie 4 lata dzieci nam zdecydowanie ubywa. Następna zmiana to obowiązek 
szkolny od 7 lat – zdecydowanie mniej dzieci jest w I klasach;

Do punktu 14.
Sprawozdanie z Rocznego Programu  Współpracy Gminy Barczewo  z Organizacjami 
Pozarządowymi w 2015r  stanowi załącznik do protokółu.

Pan Andrzej Maciejewski:
-Organizacje Pozarządowe coraz mniej wkładają  środków własnych do wykonywanego 
zadania wkładając w zamian coraz więcej pracy własnej w wykonanie tego zadania – i to 
jest właściwy kierunek.

Do punktu 15.
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił  Burmistrz Barczewa.

Pan Andrzej Moszczyński:
opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna.

Pani Krystyna Mańkowska:
opinia Komisji Finansów Publicznych również pozytywna.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Radni  j e d n o g ł o ś n i e   podjęli:

                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XXIV(155)16
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  porozumienia pomiędzy Wojewodą Warmińsko-
Mazurskim a Gminą Barczewo w sprawie powierzenia gminie Barczewo zadań w zakresie 
utrzymania grobów  i cmentarzy wojennych.

Do punktu 16.

Pani Halina Bronka:
-jestem pełna podziwu. Po raz pierwszy powstały oszczędności.

Pani Elżbieta Miłaszewska – główny księgowy CKB:
-dotacja, którą otrzymałam od Rady  pomogła mi w opłaceniu mediów.

Pan Andrzej Moszczyński:
-myślę , że  wreszcie wyszliśmy na prostą.



Pan Moszczyński:
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna.

Pani Krystyna Mańkowska:
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Radni   j e d n o g ł o ś n i e   podjęli:

                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XXIV(156)16
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Centrum Kulturalno-
Bibliotecznego w Barczewie za 2015r.

Do punktu 17 i 18.
Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej:

Wyjaśnienia przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Dorota Kondratowicz.

Pan Andrzej Moszczyński:
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna.

Pani Krystyna Mańkowska:
-opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna.

Na sali obecnych jest 13 radnych.

Radni  12 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw”  podjęła:

                                         U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XXIV(157)16
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2025.

Zmiana budżetu.

Wyjaśnienia przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz.

Pan Andrzej Moszczyński:
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna.

Pani Krystyna Mańkowska:
-opinia Komisji Finansów Publicznych również pozytywna.

Na sali obecnych jest 13  radnych.

Radni  12 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”  podjęła:

                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXIV(158)16



w sprawie  zmiany budżetu na 2016r.

Do punktu 19.

Pan Andrzej  Maciejewski:
-stwierdzam, że dzisiejszy porządek obrad został zrealizowany.
W związku z powyższym zamykam XXIV/16 sesję Rady Miejskiej w Barczewie.
Dziękuję Państwu za udział w posiedzeniu.
Protokółowała :
Barbara  Kwapis

                                                                              Przewodniczący
                                                                              Rady Miejskiej w Barczewie
                                                                              Andrzej Maciejewski

 


